

**AVANTASIA**  
***Here Be Dragons***  
Release Date: 28.02.2025

**Rock and metal flagship AVANTASIA return with thrilling 10th studio album, *Here Be Dragons!***

Rock and metal flagship **AVANTASIA** is set to unleash their bombastic 10th studio album and Napalm Records debut, ***Here Be Dragons***, on February 28, 2025! Featuring absolute **AVANTASIA** essentials such as spellbinding choirs and theatrical symphonic metal elements, multit talented mastermind and frontman Tobias Sammet also surprises fans old and new with plenty of intriguing fresh soundscapes. ***Here Be Dragons*** gives the celebrated **AVANTASIA** sound that has been carefully crafted over a quarter of a century an exciting and powerful spin. The new album is the most consistent and concise piece of art that the band has ever crafted.

The band's impressive success story has seen nine previous studio albums (including the 2019 offering ***Moonglow*** that charted at #1 in Germany), gold awards, hundreds of millions of streams as well as headline shows at all important metal festivals and worldwide sold-out arena tours with tens of thousands of devoted fans. **AVANTASIA** is not showing any signs of slowing down - soon after the release of ***Here Be Dragons***, the band will head out on an extensive arena tour across Europe, promising to deliver fans an immersive experience with their biggest and most epic production ever.

In typical **AVANTASIA** manner, the new full-length is rich in vivid storytelling and cinematic atmospheres, not to mention the highest level of musicianship. Opening track "***Creepshow***" is without a doubt one of the catchiest songs in their career. The energizing future hit truly welcomes the listener into the new era of **AVANTASIA** and will be an integral part of the band's spectacular live shows. In contrast, the incredible title track "***Here Be Dragons***" (feat. Geoff Tate) is a classic **AVANTASIA** song and with almost nine minutes by far the longest on the album. The cinematic dark soundscapes of "***The Witch***" (feat. Tommy Karevik) captivate and support the song's storyline perfectly. Emotional, multifaceted vocal performances by both Tobias Sammet and duet partner Adrienne Cowan mesmerize on "***Avalon***", while the heavy metal number "***Against The Wind***" (feat. Kenny Leckremo) serves as further proof of the versatility of **AVANTASIA**'s sound. In addition, Tobias Sammet welcomes Michael Kiske, Ronnie Atkins, Bob Catley and Roy Khan as guests on the album. Remaining well-balanced and cohesive, ***Here Be Dragons*** is undeniably **AVANTASIA**'s most powerful album so far.

The 10-track offering in its entirety was written and composed by Tobias Sammet himself, produced and recorded by Tobias Sammet together with Sascha Paeth, mixed by Sascha Paeth and mastered by Michael Rodenberg. The stunning cover art was once again created by acclaimed British fantasy artist Rodney Matthews. ***Here Be Dragons*** marks another masterpiece in the **AVANTASIA** catalog, leaving both fans and critics speechless and proving the band's standing as a main force in the world of rock and metal! The album will be available in several different editions, with bonus albums included on select limited formats.

---

**Die Rock- und Metal-Ikonen AVANTASIA kehren mit mitreißendem 10. Studioalbum *Here Be Dragons* zurück!**

Die Rock- und Metal-Ikonen **AVANTASIA** veröffentlichen ihr mitreißendes 10. Studioalbum und Napalm Records Debut ***Here Be Dragons*** am 28. Februar 2025! Neben absoluten **AVANTASIA**-Essentials wie großen Chören und bombastischen Symphonic-Metal-Elementen überrascht Multitalent und Frontmann

Tobias Sammet darauf alte und neue Fans mit faszinierenden neuen Klangwelten. **Here Be Dragons** ergänzt den über 25 Jahre stetig weiterentwickelten und weltweit gefeierten **AVANTASIA**-Sound durch aufregende und kraftvolle Facetten. Dabei ist das konsistenteste und prägnanteste Werk der Bandgeschichte entstanden.

Die beeindruckende Erfolgsgeschichte der Band umfasst bisher unter anderem neun Studioalben (darunter **Moonglow** (2019), das in Deutschland auf Platz 1 der Albumcharts einstieg!), Goldene Schallplatten, Hunderte Millionen Streams, Headline-Shows auf allen wichtigen Metal-Festivals sowie weltweit ausverkaufte Arena-Touren mit Zehntausenden von treuen Fans. **AVANTASIA** beweisen auch 2025, dass es für die Ausnahmeband nur den Weg nach oben gibt – kurz nach der Veröffentlichung von **Here Be Dragons** spielt die Band eine ausgedehnte Arena Headliner Tour durch Europa inklusive der größten und epischsten Produktion der Bandgeschichte.

In typischer **AVANTASIA**-Manier kreierte das Album filmreife Atmosphären und erweckt große Geschichten zum Leben – erschaffen von absoluten musikalischen Ausnahmekünstlern. Der Opener „*Creepshow*“ setzt direkt Maßstäbe und ist zweifelsohne einer der eingängigsten Songs der Bandgeschichte. Der energiegeladene Hit lässt ab Sekunde eins tief in die neue Ära von **AVANTASIA** eintauchen und wird integraler Bestandteil der spektakulären Live-Shows der Band. Im Gegensatz dazu ist der Titeltrack „*Here Be Dragons*“ (feat. Geoff Tate) ein klassisch-epischer **AVANTASIA**-Song und mit fast 9 Minuten der mit Abstand längste auf dem Album. Die filmreif-düsteren Klanglandschaften von „*The Witch*“ (feat. Tommy Karevik) fesseln und unterstreichen die Storyline des Songs perfekt. Emotionale, facettenreiche Gesangspassagen im Duett aus Tobias Sammet und Adrienne Cowan verzaubern auf „*Avalon*“, während die selbstbewusste Heavy-Metal-Nummer „*Against The Wind*“ (feat. Kenny Leckremo) ein weiterer Beweis für die Vielseitigkeit von **AVANTASIA**s Sound auf **Here Be Dragons** ist. Als weitere Gäste begrüßt Tobias Sammet Michael Kiske, Ronnie Atkins, Bob Catley und Roy Khan auf dem Album. **Here Be Dragons** ist unbestreitbar **AVANTASIA**s bisher stärkstes Album, das durch seine Ausgewogenheit und Geschlossenheit besticht.

Die zehn Tracks auf **Here Be Dragons** wurden allesamt von Tobias Sammet selbst geschrieben und komponiert. Für die Produktion und das Recording zeichnet neben Tobias Sammet Sascha Paeth verantwortlich, der auch den Mix des Albums erschaffen hat. Das Master stammt aus der Klangschmiede von Michael Rodenberg, während der britische Fantasy Künstler Rodney Matthews das atemberaubende Coverartwork kreierte hat – das zweite **AVANTASIA** Cover aus seiner Feder nach dem legendären **The Mystery OF Time** (2013). Das Album wird in zahlreichen hochwertig gestalteten Editionen erhältlich sein, wovon einige limitierte Formate zwei ausgesuchte Bonusalben enthalten.

**Here Be Dragons** ist ein weiteres Meisterwerk, das sowohl Fans als auch Kritiker in die liebevoll und detailliert erschaffene Welt von **AVANTASIA** entführt und sprachlos zurücklässt. Mit dem neuen Album setzt die Band um Tobias Sammet ein Statement und untermauert den führenden Status der Band!